
      Protokół Nr 41  

 

z posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej z dnia 24 września 2010 r.  

 

 

 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie obecni  zgodnie z załączoną listą 

obecności stanowiącą zał. nr 1 do protokołu, Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, Skarbnik 

Gminy M. Nowicka, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej M. Mielczarek.  

 

 

Tematem posiedzenia Komisji była:  

 

1. Analiza działań podejmowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej.  

2. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pabianice za I półrocze.  

3. Omówienie materiałów na sesję Rady Gminy.  

4. Sprawy różne.  

 

 

 

 

Ad. pkt. 1  

 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach Pani M. Mielczarek przedłożyła 

Komisji informację na temat działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Pabianicach.  

Informacja stanowi zał. nr 2 do protokołu.  

 

Ponadto Kierownik zasygnalizowała, że w pojawiła się nowa grupa osób ubiegających się o 

pomoc w ośrodku; są to osoby, które pobrały kredyty 30 letnie oraz osoby, które wymagają 

pomocy osób drugich.   

Poinformowała też, że jest na terenie gminy osoba, której trzeba będzie zapewnić miejsce w 

domu pomocy. Jest to osoba na wózku inwalidzkim, uzależniona  od alkoholu.  

Od 1 sierpnia br. obowiązuje ustawa o przeciwdziałaniu pomocy w rodzinie. Ustawa ta 

nakłada na Wójta obowiązek powołania specjalnego zespołu, który będzie zajmował się tymi 

sprawami.  

 

Komisja po wysłuchaniu informacji złożonej przez Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

przyjęła ją do wiadomości. Pozytywnie oceniła pracę ośrodka i  podziękowała za trud 

włożony w działania na rzecz pomocy naszym mieszkańcom.  

 

 

Ad. pkt. 2  

 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze przedłożyła Skarbnik Gminy M. 

Nowicka. 
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Sprawozdanie stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie nie wnosząc uwag.  

 

 

Ad. pkt. 3.  

 

Wójt Gminy przedłożył projekty uchwał, które mają być przedmiotem obrad najbliższej sesji.  

 

 

Wójt Gminy kolejno przedkładał projekty uchwał przygotowane na najbliższą sesję Rady.  

 

Projekt Uchwały Nr L/A/2010 w sprawie a/określenia szczegółowego sposobu konsultowania 

z radą działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 

organizacji. 

Projekt uchwały został przygotowany w związku z nowelizacją ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, w zw. z art. 5 ust. 5, organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego określa w drodze uchwały szczegółowy sposób konsultowania z radami 

działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi.  

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Projekt Uchwały Nr L/B/2010 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2010 r. 

W projekcie uchwały zwiększa się środki finansowe w dz. 750 administracja publiczna o 

kwotę 22. 227, 45 zł. Są to środki przekazane z Powiatowego Urzędu Pracy na zatrudnienie 

pracowników w ramach robót publicznych.  

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

 

Projekt Uchwały Nr L/C/2010 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2010 r. 

W powyższym projekcie uchwały proponuje się dokonać przesunięcia w rozdz. 80103 – 

oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych – o kwotę 3.196,73 zł. w Szkole 

Podstawowej w Petrykozach w związku z niewykorzystanymi środkami w grupie wydatków 

wynagrodzenia i składki od wynagrodzeń /tj. dodatkowe wynagrodzenie roczne/ a 

zapotrzebowaniem na środki w grupie wydatków – świadczenia na rzecz osób fizycznych/ 

dodatki mieszkaniowe i wiejskie.  

Proponuje się dokonać przesunięć środków w kwocie 13.300 zł. z grupy wydatków” 

wynagrodzenia i składki od wynagrodzeń „w rozdz. 80113 – Dowożenie uczniów do szkół do 

grupy wydatków „statutowe” tj. na zakup usług. W związku z oszczędnościami w grupie 

wynagrodzenia spowodowanymi z długotrwałą chorobą kierowcy gimbusa zachodzi potrzeba 

zwiększenia środków na wydatkach statutowych tj. na § 4300 – usługi które gmina zmuszona 

była zakupić w zastępstwie.  

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

 

W projekcie  Uchwały Nr L/D/2010 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2010 r. zwiększa 

się wydatki w  rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne o kwotę 40 tys. zł w związku z 
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większymi potrzebami związanymi z remontem i bieżącym utrzymaniem dróg. Ponadto 

zwiększa się wydatki w rozdz. 90095 – pozostała działalność o kwotę 150 tys. zł.  ponieważ 

został zwiększony zakup wody od Zakładu Wodociągów i kanalizacji Spółki z o.o z Pabianic 

z powodu wykonywania „przebudowy Stacji Uzdatniania Wody w Żytowicach w miesiącach 

czerwiec i lipiec br.  

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

W projekcie  Uchwały Nr L/E/2010 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2010 r. zwiększa 

się  plan wydatków w dz. 801 – oświata i wychowanie o kwotę 2 tys. zł. w związku z 

podwyższonymi kwotami utrzymania dzieci w przedszkolach niepublicznych i do których 

uczęszczają dzieci zamieszkałe na terenie Gminy Pabianice.   

Kwotę pokrywa się ze środków uzyskanych w dz. 700 – gospodarka mieszkaniowa § 0780 – 

dochody ze zbycia praw majątkowych.  

 

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

W projekcie  Uchwały Nr L/F/2010 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2010 r. w rozdz. 

80104 przedszkola dokonuje się przekwalifikowania środków z grupy „dotacje na zadania 

bieżące” na grupę „wydatki statutowe” w wysokości planowanej kwoty 52 tys. zł. Ujęta 

kwota w budżecie na wpłaty na dzieci uczęszczające do przedszkoli miasta Pabianic z terenu 

gminy Pabianice winna być potraktowania nie jako dotacja tylko jako wydatek bieżący 

gminy.  

W rozdz. 80146 – dokształcanie   i doskonalenie nauczycieli dokonuje się przesunięcia 

środków w wysokości 2350 zł z wydatków bieżących / statutowych/ na dotacje dla powiatu w 

związku z zatrudnieniem nauczyciela metodycznego.  

 

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr 9 do  niniejszego protokołu..  

 

W projekcie  Uchwały Nr L/G/2010 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2010 r. proponuje 

się zwiększyć wydatki o 15 tys. zł. na zakup pieca CO do budynku Ośrodka Zdrowia w 

Pawłówku. Z wyjaśnień ustnych kierownika Ośrodka Zdrowia wynika, iż obecny piec jest 

zużyty, nie nadający się do dalszej eksploatacji.  

 

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr 10 do  niniejszego protokołu.  

 

Kolejnym projektem uchwały był  projekt Uchwały Nr L/H/2010 r. w sprawie uchylenia 

Uchwały Nr XLI/307/2009 Rady Gminy Pabianice z dnia 29 grudnia 2009 r. , wyrażenia 

zgody na oddanie w wieczyste użytkowanie w drodze bezprzetargowej nieruchomości we wsi 

Piątkowisko.  

Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego działka nr 357/6 o 

powierzchni 0.0318 ha leży w kompleksie terenów przeznaczonych pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną oznaczonym na rysunku planu symbolem MN. Z uwagi na 

parametry nie może stanowić samodzielnej działki budowlanej. Nie spełnia również 

warunków publicznego ciągu komunikacyjnego. 
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Działka ta może być zbyta na rzecz właścicieli sąsiednich działek, z taką propozycją wystąpili 

właściciele działek 357/7 Państwo Kółeczko oraz 357/1 Pan Komorowski. 

Z tego względu na podstawie podziału działki 357/6 powstały działki 357/19 o powierzchni 

0.0164 ha i 357/20 o powierzchni 0.0154 ha. 

Ponieważ wartość działek 357/19 i 357/20  zgodna z operatem szacunkowym wykonana przez 

Rzeczoznawcę Majątkowego na zlecenie Gminy Pabianice przekracza możliwości finansowe  

Państwa Kółeczko i Pana Komorowskiego na zakup w/w nieruchomości, złożyli do Urzędu 

Gminy podanie z prośbą o umożliwienie oddania w/w działek gminnych w wieczyste 

użytkowanie w trybie art. 37 ust. 2 pkt. 6 ustawy o gospodarce nieruchomościami. 

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr 11 do  niniejszego protokołu. 10 

 

 

Wójt przedłożył projekt Uchwały – Uchwała Nr L/I/2010 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pabianicach. Wójt przypomniał  że 

temat był omawiany wnikliwie na posiedzeniu Komisji Samorządowo- Społecznej w 

miesiącu sierpniu celem uzyskania opinii tej Komisji w przedmiotowej sprawie. Komisja 

Samorządowo Społeczna po zapoznaniu się z tematem postanowiła uznać za  bezzasadną 

skargę Pana Tomasza Cywińskiego z dnia 13 lipca 2010 r. na działalność Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pabianicach.   

 

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr  12  do  niniejszego protokołu.  

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatu Pabianickiego na 

realizację doradztwa metodycznego – Uchwała Nr L/J/2010 . 

W ramach funduszu płac nauczycieli 1 % stanowią środki na doskonalenie zawodowe, w tym 

doradztwo metodyczne. W związku z organizacją doradztwa metodycznego dla nauczycieli 

we współpracy z Powiatem Pabianickim, nauczyciel Gimnazjum w Piatkowisku zostanie 

zatrudniony w wymiarze 3 godzin tygodniowo  w Powiatowym Ośrodku Doskonalenia 

nauczycieli i Doradztwa Metodycznego w Pabianicach. Nauczyciele naszej Gminy korzystają 

z usług PODNiDM, uczestnicząc w kursach, szkoleniach, warsztatach organizowanych dla 

kadry pedagogicznej powiatu.  

Koszty zatrudnienia zostały wyliczone od września do grudnia 2010 r. na kwotę w wysokości 

2 350 zł. W związku z powyższym proponuje się dokonać zmian w budżecie zmniejszając 

wydatki bieżące, a zaplanowaną kwotę przekazać na dotację dla Powiatu pabianickiego.  

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu pozytywnie – jednomyślnie.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr  13  do  niniejszego protokołu.  

 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały Nr L/K/2010 w sprawie nadania tytułu 

„Honorowy Obywatel Gminy Pabianice” Panu Bernardowi Debichowi. Wójt poinformował, 

że rada sołecka wsi Jadwinin  zwróciła się do niego z  prośbą o sporządzenie   wniosku o 

nadanie tytułu Honorowego Obywatela Gminy Pabianic dla Pana Bernarda Debicha. Rada 

Sołecka,  przedłożyła uzasadnienie do w/ w wniosku.  

Opinię do wniosku zgodnie z Regulaminem przyjętym przez Radę Gminy powinna  wydać 

Komisja Samorządowo-Społeczna. 

Radny H. Szafrański – jednocześnie Przewodniczący Rady Sołeckiej wsi Jadwinin zabierając 

głos powiedział, że wcześniej kiedy został negatywnie zaopiniowany wniosek o nadanie 
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Honorowego Obywatelstwa Gminy Pabianice dla Pana Bernarda Debicha, rada sołecka nie 

była o tym w ogóle poinformowana. Jest taki zwyczaj, że w sprawach tak ważkich dla 

społeczeństwa lokalnego zasięga się jednak opinii rady sołeckiej. Obecnie wniosek ten został 

przygotowany przez Wójta Gminy właśnie na wniosek rady sołeckiej. Pan Bernard Debich 

mieszkaniec wsi Jadwinina jak najbardziej zasługuje na nadanie tytułu Honorowego 

Obywatelstwa Gminy. Brał i bierze czynny udział w życiu społecznym. Jest geodetą 

przysięgłym i służy dobrą radą wszystkim tym, którzy się do niego o nią zwrócą, opracował 

bezpłatnie wiele map geodezyjnych do celów projektowych wykorzystanych później pod 

budowę infrastruktury technicznej. Sporządzał inwentaryzację powykonawczą, wspomaga 

mieszkańców w rozwiązywaniu ich trudnych problemów dotyczących wznowienia granic i 

zakończeniu niepotrzebnych sporów sąsiedzkich, budowy linii telefonicznej na południowej 

stronie gminy, prac projektowych pod budowę chodnika we wsi Jadwinin.  

Wójt w uzupełnieniu poinformował, że Pan Bernard Debich  jest bardzo szanowanym i 

cenionym człowiekiem z rodziny o bogatych tradycjach  .  

Komisja po wysłuchaniu powyższego jak najbaradziej przychyla się do tego, aby nadać 

Honorowe Obywatelstwo Gminy Pabianice Panu Bernardowi Debichowi, jednocześnie in- 

formując, że na efekcie wydania poprzedniej  opinii zaważył fakt, że rada sołecka nie znała 

tematu,  wyglądało to tak jakby najbliżsi z otoczenia nic o sprawie nie wiedzieli. W związku z 

powyższym diametralnie znika poprzednio wydana opinia.  

Komisja Samorządowo- Społeczna i Organizacyjna Komisja Samorządowo Społeczna i 

Organizacyjna na posiedzeniu w dniu 24 września 2010 r. po zapoznaniu się z wnioskiem 

oraz wysłuchaniu stanowiska rady sołeckiej wsi Jadwinin i Wójta Gminy pozytywnie opiniuje 

wniosek o nadanie Honorowego Obywatelstwa Gminy Pabianice Panu Bernardowi 

Debichowi.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr  14  do  niniejszego protokołu.  

 

Wójt Gmin y H. Gajda poinformował, że na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska, które 

miało miejsce w dniu  21 września br. wypłynęła sprawa ponownego przedłożenia projektu 

uchwały na najbliższą sesję Rady Gminy dot. budowy łącznika w Gorzewie.  

Wójt powiedział, że na te budowę nie ma jeszcze wszystkich wymaganych zezwoleń np. z 

Zakładu Energetycznego. Problem polega na tym, że zbliża się okres jesienno zimowy i 

należy zastanowić się nad tym, czy w obecnej sytuacji jest logiczne, aby podejmować 

budowę, czy nie byłoby bardziej prawidłowe, aby zabezpieczyć na tę inwestycję  środki w 

budżecie  gminy na rok przyszły.  

Wójt poinformował, że na posiedzeniu Komisji Gospodarczo Finansowej wyjaśnień co do 

procedur przeprowadzania przetargów udzieliła odpowiedzialna za przygotowywanie 

przetargów Sekretarz Gminy J. Słubik  

Przewodniczący  Komisji Samorządowo- Społecznej i Organizacyjnej H. Kalinowski, który 

jest także członkiem Komisji Gospodarczo-Finansowej stwierdził, iż uważa, że informacja na 

temat powyższy została już wystarczająco wnikliwie przedłożona. Osobiście uważa, że ze 

względu na okres jesienno zimowy inwestycja nie powinna być podejmowana, ponieważ nie 

jest możliwe prawidłowe jej wykonanie.  

Najbardziej sensowne byłoby wprowadzenie jej do budżetu roku 2011.  

Komisja informacje Wójta Gminy na powyższy temat przyjęła do wiadomości i popiera wizję 

Wójta Gminy o  zabezpieczeniu środków finansowych na budowę Sali OSP w Gorzewie na 

rok 2011.  

 

 

Ad. pkt. 4 
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W sprawach różnych Wójt Gminy przedstawił pismo pismo Prezydenta Miasta Pabianic 

z dnia 20 sierpnia 2010 r. , data wpływu 25 sierpnia 2010 r.  znak KPM.I.0712-8/10, 

który zwrócił się  do gmin, które korzystają z usług szpitala pabianickiego z prośbą o 

rozpatrzenie możliwości wniesienia wkładów pieniężnych w formie udziałów do 

funkcjonującej od 1 listopada 2009 r. spółki z o.o Pabianickie Centrum Medyczne, którą 

prowadzi NZOZ. 

 

Komisja  nie uzyskała żadnych  informacji na temat o wyniku  rozliczenia poprzedniej 

działalności szpitala  w Pabianicach.  

Radny A. Jaksa stwierdził , że  zachodzi ryzyko, że Pabianickie Centrum Medyczne, 

które prowadzi NZOZ będzie także generowało długi i jeżeli zostalibyśmy jego 

udziałowcem to również odpowiedzialni bylibyśmy za długi.  

 

Przewodniczący komisji H. Kalinowski – obecnie na naszym terenie stworzyliśmy 

własną podstawową opiekę zdrowotną, która jest jeszcze w dużych potrzebach  i  w tej 

sytuacji  nie możemy sobie pozwolić na to, aby zamrażać środki w niewidomy cel.  

Komisja w w/w temacie nie zajęła żadnego stanowiska.  

 

 

Przewodniczący Komisji H. Kalinowski poruszył sprawę dot. wsi Piątkowisko, a mianowicie 

poinformował, że granica linii w Piątkowisku przy stadionie weszła w część drogi. Jest to 

bardzo niebezpieczny odcinek na łuku drogi przy parku i stadionie LKS Orzeł. Powinniśmy 

zakupić ten „ klin” znajdujący się pod linią wysokiego napięcia, wówczas skrzyżowanie tej 

drogi pozostanie w naszej gestii. 

 

 

Komisja występuje z wnioskiem do Wójta  Gminy  o sprawdzenie stanu prawnego 

odcinka drogi w Piątkowisku przy stadionie LKS Orzeł, na którym stoi słup  wysokiego 

napięcia / i podjęcia działań o wyprostowaniu stanu prawnego, bądź wykupu tego 

gruntu.  

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono.  

 

        Posiedzeniu przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-    

Społecznej i Organizacyjnej   

 

  Henryk Kalinowski  

 

 

 

Protokołowała: 

 

Urszula Czerwonka  
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Komisja występuje z wnioskiem do Wójta  Gminy  o sprawdzenie stanu prawnego 

odcinka drogi w Piątkowisku przy stadionie LKS Orzeł , na którym stoi słup  wysokiego 

napięcia / i podjęcia działań o wyprostowaniu stanu prawnego, bądź wykupu tego 

gruntu.  

 


